

Minutes of the **Extraordinary General Assembly Meeting**

Vodafone Qatar P.Q.S.C (the "Company")

Held on Wednesday, 18 October 2017, at 6 p.m., at Four Seasons Hotel, Doha - Qatar

محضر اجتماع الجمعية العامة غير العادية

لفو دافون قطر ش.م.ق.ع. ("الشركة")

المنعقد نهار الاربعاء، 18 اكتوبر 2017، في تمام الساعة السادسة مساء في فندق الفورسيزنز، الدوحة - قطر

Presence

The Extraordinary General Assembly meeting ("EGA") of the Company was held on Wednesday, 18 October 2017, at the Four Seasons Hotel, Doha - Qatar, at 6 p.m., in the presence of the shareholders listed under Appendix (1) enclosed hereto.

The meeting was chaired by Mr. Ian Gray (as approved by the attending shareholders), in his capacity as Director and Chief Executive Officer and was also attended by Mr. Nasser Al Marri, Director and Mr. Brett Goschen, Chief Financial Officer. The Chairman of the Board of Directors and the other Directors were absent and had provided their apologies.

Mr. Khalid Al Sulaiti attended the meeting in his capacity as representative of the Ministry of Economy and Commerce, Commercial Companies Control Department.

Mr. Mohamed Elmoataz (Accountant, registered in the Auditors Register under No. 281) and Mr. Ahmed Saadeddine attended the meeting as representatives of PricewaterhouseCoopers ("PwC") the Company auditors.

الحضور

انعقدت الجمعية العامة غير العادية للشركة يوم الاربعاء الموافق 18 اكتوبر 2017، في تمام الساعة السادسة مساء في فندق الفورسيزنز، الدوحة - قطر وذلك بحضور السادة المساهمين الواردة أسماءهم في الملحق رقم (1) المرفق بذيل هذا المحضر.

وترأس الاجتماع السيد ايان جراي (كما تم الموافقة على ذلك من قبل المساهمين الحاضرين)، بصفته الرنيس التنفيذي للشركة وعضو مجلس الادارة كما حضر أيضا السيد ناصر المري عضو مجلس الادارة والسيد بريت جوشن الرنيس التنفيذي المالي واعتذر عن الحضور رئيس مجلس الادارة وباقي

كما حضر الاجتماع السيد خالد السليطي بصفته ممثلا وزارة الاقتصاد والتجارة - إدارة مراقبة الشركات التجارية.

وحضر السيد محمد المعتز (محاسب مسجل في سجل مراقبي الحسابات تحت رقم 281) والسيد احمد سعدالدين عن شركة برايس ووترهاوس كوبرز، المدقق الخارجي للشركة.

Quorum

دعا رئيس الاجتماع المدققين الخارجبين إلى اعلان النصاب The Chairman of the meeting invited the external auditors to confirm the quorum of the meeting.

Mr. Mohamed Elmoataz, of PwC, confirmed that the quorum requirements were met for the EGA pursuant to Article 64 of the Company's Articles of Association ("AoA"). He announced that the meeting was attended by shareholders representing in total 635,046,385 shares corresponding to 75.12% of the Company's issued share capital as detailed under Appendix (1) enclosed hereto.

النصاب القانوني

القانوني للاجتماع.

أعلن السيد محمد المعتز، ممثل برايس ووتر هاوس كوبرز، عن اكتمال النصاب القانوني للجمعية العامة غير العادية وفقا للمادة 64 من النظام الاساسى الشركة. كما أعلن انه قد حضر الاجتماع مساهمون يمثلون 635,046,385 سهما أي ما نسبته 75.12% من رأس المال المدفوع للشركة كما هو مفصل في الملحق رقم (1) المرفق بذيل هذا المحضر.

Appointment of Chairman and Secretary

After the declaration of quorum, Mr. Ian Gray, Director and Chief Executive Officer, was nominated by the attending shareholders to chair the meeting, and Mr. Brett Goschen, Chief Financial Officer, was nominated as secretary of the meeting and the shareholders

تعيين رنيس الاجتماع ومقرر الاجتماع

بعد الإعلان عن اكتمال النصاب القانوني للاجتماع، رشح المساهمون الحاضرون السيد إيان جراي، الرئيس التنفيذي للشركة وعضو مجلس الادارة كرنيس للاجتماع، كما تم ترشيح السيد بريت جوشن، الرئيس التنفيذي المالي للشركة كمقرر الاجتماع ووافق المساهمون على ذلك.



approved their respective appointment.

Welcome Note and Agenda of the EGA

The Chairman of the meeting thanked the shareholders for attending the meeting. He then read out the EGA Agenda and reminded the audience that the EGA had been announced to take place by publication in local newspapers in accordance with the Commercial Companies Law No. 11 of 2015 and that the announcement was available on the Qatar Stock Exchange ("QSE") website and the Company's website.

The Chairman stated that the proposed changes to the Company's Articles of Association ("AoA"), on which the shareholders' approval is requested, are extremely important to help in improving the Company's corporate status and growth for the next ten (10) years. The proposed changes will align the Company with other listed companies in Qatar, and will allow the Company to comply with the recently issued Corporate Governance Rules for listed entities issued by the Qatar Financial Markets Authority.

The shareholders acknowledged and endorsed the Agenda as presented.

Extraordinary General Assembly

<u>Item 1</u>. Approve (subject to obtaining the relevant regulatory approvals) the proposed changes to the Company's Articles of Association in order to:

 a) amend Article 73 to change the financial year-end of the Company to start on 1 January and end on 31 December;

The Chairman of the meeting stated that Vodafone Qatar is the probably the only listed Company in Qatar, with a financial year ending in March. Therefore, the Company is seeking to change this to a financial year running from January to December. This will ensure alignment of the Company's financial year with local market standards.

The Chairman of the meeting read the proposed amendment to Article 73 as follows (the proposed changes are highlighted in bold):

"The Company's financial year shall consist of twelve (12) months and shall start on 01 **January** and end on 31 **December** of each year provided the first financial year shall include the period from the date of founding

الكلمة الترحيبية وجدول أعمال الجمعية العامة غير العادية

شكر رئيس الاجتماع السادة المساهمين على حضور الاجتماع، وتلا جدول أعمال الجمعية العامة غير العادية على الحاضرين كما انه اشار الى ان الدعوة الى الاجتماع الحالي قد وجهت عن طريق النشر في الصحف المحلية وفقا لاحكام قانون الشركات التجارية رقم 11 للعام 2015. بالاضافة الى ذلك فقد جرى نشر الدعوة على الموقع الالكتروني لبورصة قطر والموقع الالكتروني لبورصة قطر والموقع الالكتروني لبورصة قطر والموقع

أشار رئيس الاجتماع إلى أهمية التعديلات المقترحة على النظام الأساسي للشركة، والتي تتطلب موافقة المساهمين، لتحضير الشركة للنمو خلال السنوات العشر المقبلة، وتوفيق أوضاعها مقارنة مع الشركات الأخرى المدرجة في قطر، كما وتوفيق اوضاعها مع نظام حوكمة الشركات للكيانات المدرجة في المسوق الرئيسية والصادر مؤخراً عن هيئة قطر للاسواق المالية.

أقر المساهمون جدول الاعمال بصيغته المعروضة.

الجمعية العامة غير العادية

البند الأول: الموافقة (مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة) على التعديلات المقترحة على النظام الأساسي للشركة وتشمل:

 أ) تعديل المادة 73 من النظام الاساسي لتعديل نهاية السنة المالية للشركة لتبدأ من 1 يناير وتنتهى في 31 ديسمبر؛

نوه رئيس الاجتماع إلى أن فودافون قطر هي الشركة الوحيدة في قطر، على حد علمنا، التي تنتهي سنتها المالية في شهر مارس. لذا تسعى الشركة إلى تعديل ذلك لتصبح السنة المالية من يناير إلى ديسمبر، مما يضمن مواءمة السنة المالية للشركة بما هو متعارف عليه في السوق المحلي.

تلا رنيس الاجتماع التعديلات المقترحة التالية على المادة 73 (تم الإشارة إلى التعديلات في صياغة المادة الحالية بالخط العريض):

"السنة المالية للشركة مدتها اثنى عشر شهراً، تبدأ السنة المالية للشركة من 1 يناير وتنتهي في 31 ديسمبر من كل سنة، على أن السنة المالية الأولى تبدأ من تاريخ تاسيس الشركة وحتى



the Company until the end of the following year."

نهاية السنة التالية ."

The shareholders unanimously approved the proposed amendment to Article 73, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

صادق المساهمون بالإجماع على التعديل المقترح على المادة 73 مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة.

b) amend Article 29.3 in relation to the procedures for the election of the Chairman;

ب) تعديل المادة 29.3 من النظام الاساسي الخاصة بإجراءات انتخاب رئيس مجلس الادارة؛

The Chairman of the meeting explained that the proposed amendment to Article 29.3 will allow the Chairman of the Company to be elected from the Independent Members of the Board. This change simply reflects the current position in relation to the current elected Chairman.

أوضح رئيس الاجتماع أن التعديل المقترح على المادة 29.3 سيسمح بانتخاب رئيس مجلس إدارة الشركة من الأعضاء المستقلين في المجلس. ويعكس هذا التغيير الوضع الحالي من ناحية رئيس مجلس الإدارة المنتخب.

The Chairman of the meeting proposed to replace the existing Article 29.3 with the following wording:

اقترح رئيس الاجتماع استبدال المادة 29.3 الحالية بالصياغة التالية.

"The Chairman of the Board shall be elected from among the six appointed Members nominated by the Private Founder. Nevertheless, the Chairman may also be elected from amongst the Independent Members on condition that such Chairman is elected by the majority of the Members and such majority decision also includes a majority decision of those Members appointed by the Private Founder."

"ينتخب رئيس مجلس الادارة من بين الاعضاء الستة المعينين من بين الاعضاء الذين رشحهم المؤسس الخاص، ومع ذلك يجوز أن ينتخب الرئيس من بين الأعضاء المستقلين بشرط انتخابه من قبل أغلبية الأعضاء، على ان يتضمن قرار اغلبية الاعضاء قرارا صادر عن اغلبية الاعضاء الذين عينهم المؤسس الخاص."

The shareholders unanimously approved the proposed amendment to Article 29.3, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

صادق المساهمون بالاجماع على التعديل المقترح على المادة 29.3 مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة.

c) Introduce activities to Article 3 related to the objects of the Company to permit expressly the Company to enter into potential financing arrangements and to grant security in respect of such financing arrangements;

 ج) اضافة انشطة في المادة 3 من النظام الاساسي الخاصة بغرض الشركة للسماح للشركة بشكل واضح الاستحصال على ترتيبات تمويلية محتملة ومنح ضمانات مقابل الحصول على اي من هذه الترتيبات التمويلية؛

The Chairman of the meeting explained that the Board is considering various options for securing financing to help with the growth of the Company and is proposing changes to allow the Company to provide security for any potential financing. Therefore it is being proposed that the AoA should be amended to give the necessary flexibility for the Board and the Company to do this.

ولفت رئيس الاجتماع إلى أن مجلس الإدارة يدرس خيارات متنوعة لتأمين التمويل اللازم لنمو الشركة، ومن أجل تقديم الضمانات مقابل أي تمويل محتمل، لذلك ينبغي تعديل النظام الأساسي للشركة بغية توفير المرونة اللازمة لمجلس الادارة والشركة للقيام بذلك.

The Chairman of the meeting proposed to add additional wording to Article 3 of the AoA as follows (the proposed changes are highlighted in bold):

اقترح رنيس الاجتماع إعادة صياغة المادة 3 من النظام الأساسي للشركة على النحو التالي (تمت الإشارة إلى التغييرات في صياغة المادة الحالية بالخط العريض):



"(D) obtain finance, loans, facilities, guarantees and the warranties necessary to undertake its activities in any way for any length of time as deemed suitable by the Board of Directors from time to time. For this purpose, the Company by a decision of the Board of Directors may grant any form of security interest over its movable and immovable assets including, but not limited to creating pledges, mortgages, charges, assignment of rights, and any other form of encumbrance and lien;

"د. الاستحصال على التمويل، القروض، التسهيلات، الكفالات والضمانات الضرورية لقيامها بأعمالها باي شكل من الاشكال لأي أجل يرتأيه مجلس الادارة مناسباً من وقت الى اخر، ولهذه الغاية يجوز للشركة حسب ما يقرره مجلس الادارة منح التأمينات الضرورية على اصولها المنقولة وغير المنقولة التي تتضمن على سبيل المثال لا الحصر الرهونات، الحجوزات، حوالات الحق، واي شكل من اشكال التأمينات والامتيازات؛

(E) give guarantees and security for the obligations of any person and to indemnify any persons giving guarantees for the benefit of the Company for any term as deemed suitable by the Board of Directors;

 ه. تقديم ضمانات وتأمينات لتغطية مسؤولية اي شخص وتعويض اي شخص قام بإعطاء ضمانات لمصلحة الشركة لأي أجل يرتأيه المجلس مناسباً؛

(F) as deemed necessary and decided by the Board of Directors the Company may grant any form of security interest over its movable and immovable assets including, but not limited to creating pledges, mortgages, charges, assignment of rights, and any other form of encumbrance and lien; and

 و. منح حسب ما يقرره مجلس الادارة التأمينات الضرورية على اصولها المنقولة وغير المنقولة التي تتضمن على سبيل المثال لا الحصر الرهونات، الحجوزات، حوالات الحق، واي شكل من اشكال التأمينات والامتيازات؛ و

(G) generally, perform any and all lawful business, activities or dispositions necessary to achieve the foregoing as permitted by applicable law and the Articles of Association, and including but not limited to the discharge of any liabilities of the Company's debtors if the Board of Directors deems this to be in the best interest of the Company."

ز. القيام بشكل عام بكافة الاعمال والنشاطات والتصرفات القانونية والضرورية لتحقيق ما ورد اعلاه وفقاً لما هو مسموح به بموجب القانون المطبق والنظام الاساسي، ويما في ذلك وبوق حصر، ابراء مديني الشركة اذا ارتأى المجلس ذلك كونه في مصلحة الشركة."

The shareholders unanimously approved the proposed amendment to Article 3, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

صادق المساهمون بالاجماع على التعديل المقترح على المادة 3 مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة.

d) amend Article 7 of the AoA so that no natural or legal person shall, directly or indirectly, or through subsidiaries, funds, local or international investment portfolios, own more than 5% of the capital of the Company. The Founders Group (consisting of the Private Founder and Institutional Investors, including those who replace any of them under any legal act such as sale, gift, pledge and other conduct), Vodafone Group Plc and its subsidiaries, Qatari Government and its companies and establishments in which the Qatari Government owns not less (51%) will be exempt from the

د) تعديل المادة 7 من النظام الاساسي بحيث لا يجوز لأي شخص طبيعي أو معنوي بطريق مباشر أو غير مباشر أو عن طريق شركات تابعة، أو صناديق أو محافظ استثمارية محلية أو أجنبية يكون مساهماً فيها أن يمتلك أكثر من (5%) من رأس مال الشركة، وسوف يستثنى من ذلك المؤسسين (المؤسس الخاص والمؤسسات المستثمرة بما في ذلك من يحل محل أي منهما بموجب اي تصرف قاتوني كالبيع والهبة والرهن وغيرها من التصرفات) وفودافون جروب بي.ال.سي. وشركاتها التابعة وحكومة دولة قطر والشركات والمؤسسات التي تساهم فيها الحكومة بنسبة لا تقل عن (51%)؛



aforesaid threshold;

The Chairman of the meeting stated that the Company wishes to introduce a limit of 5% on individual shareholdings in the company, excluding the founding shareholders and relevant Qatari Government entities to enhance corporate governance and align the Company with local market practice as the 5% limit is maintained by a number of other entities listed on the QSE.

أشار رئيس الاجتماع إلى رغبة الشركة بحظر امتلاك أي مساهم حصة تتجاوز 5% من أسهم الشركة. ويستثنى من ذلك المؤسسون والمؤسسات الحكومية القطرية المعنية، وذلك لتعزيز حوكمة الشركات وتوفيق أوضاع الشركة بشكل أكبر مع ممارسات السوق المحلية؛ حيث تلتزم عدة كيانات أخرى مدرجة في بورصة قطر بهذه النسبة.

He proposed to add the following wording to Article 7 (the proposed changes are highlighted in bold):

اقترح رئيس الاجتماع إضافة الصياغة التالية إلى المادة 7 (تم الإشارة إلى الإضافات على صياغة المادة الحالية بالخط العريض):

"No natural or legal person shall, directly or indirectly, or through subsidiaries, funds, local or international investment portfolios, own more than 5% of the capital of the Company. The Founders Group (consisting of the Private Founder and Institutional Investors, including those who replace any of them under any legal act such as sale, gift, pledge and other conduct), Vodafone Group Plc and its subsidiaries, Qatari Government and its companies and establishments in which the Qatari Government owns not less (51%) are exempted from the aforesaid threshold."

"لا يجوز لأي شخص طبيعي أو معنوي بطريق مباشر أو غير مباشر أو عن طريق شركات تابعة، أو صنائيق أو محافظ استثمارية محلية أو أجنبية يكون مساهماً فيها أن يمتلك أكثر من (5%) من رأس مال الشركة، ويستثنى من ذلك المؤسسين (المؤسس الخاص والمؤسسات المستثمرة بما في ذلك من يحل محل أى منهما بموجب أى تصرف قانونى كالبيع والهبة والرهن وغيرها من التصرفات) وفودافون جروب بي ال سي. وشركاتها التابعة وحكومة دولة قطر والشركات والمؤسسات التي تساهم فيها الحكومة بنسبة لا تقل عن (61%)."

The representative of the Qatar Investment Authority ("QIA") requested the right to comment and stated that the shares of the "Health and Education Endowment", one of the Founders Group of the Company, had been transferred to QIA and he requested the Company to amend the name of the Health and Education Endowment to QIA in Article 7 of the Company's AoA in order for QIA to be exempted from the aforesaid threshold.

طلب ممثل "جهاز قطر للاستثمار" الكلام و اشار إلى أنه تم تحويل أسهم "وقفية التعليم والصحة"، أحد أعضاء مجموعة المؤسسين في الشركة، إلى "جهاز قطر للاستثمار". وطلب الممثل من الشركة تغيير اسم الوقفية إلى "جهاز قطر للاستثمار " في المادة 7 في النظام الأساسي للشركة لكي يُستثنى الجهاز من الحظر السالف الذكر.

The Chairman of the meeting confirmed that the Company would consider the case and will take the necessary action, subject to receipt of all relevant supporting documentation.

أكد رئيس الاجتماع أن الشركة ستدرس هذه المسألة وستتخذ الإجراءات اللازمة، ويعتمد ذلك على استلام جميع الوثانق التي تثبت ذلك

No further comments were raised.

The shareholders unanimously approved the proposed amendment to Article 7, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

لم يتم طرح أي تعليقات أخرى. صادق المساهمون بالاجماع على التعديل المقترح على المادة 7 مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة.

e) amend Article 30 of the AoA by adding new board ه) تعديل المادة 30 من النظام الاساسي لإضافة شروط جديدة membership conditions;

لعضوية مجلس الادارة؛



The Chairman of the meeting proposed to add some additional conditions for Board membership. He proposed to add the following wording to Article 30 (the proposed changes are highlighted in bold):

اقترح رئيس الاجتماع إضافة بعض الشروط لعضوية مجلس الإدارة. واقترح إضافة الصياغة التالية إلى المادة 30 (تم الإشارة إلى الإضافات على صياغة المادة الحالية بالخط العريض):

"(c) be a natural person or a Qatari local corporate body, or government sectors; and

"ج. أن يكون شخصاً طبيعياً ، أو من الأشخاص الإعتبارية القطرية أو المؤسسات الحكومية؛

(d) On the date of the election, the candidate shall not own shares in the capital of the company in violation of the provisions of Article (7) of this Articles of Association or the bylaws or instructions issued by the Qatar Financial Market Authority and similar supervisory authorities in the State."

د. الا يكون في وقت الترشح يمتلك أسهم في رأس مال الشركة بالمخالفة لأحكام المادة (7) من هذا النظام أو القواتين أو التعليمات الصادرة عن هيئة قطر للأسواق المالية وما في حكمها من الجهات الرقابية بالدولة."

The shareholders unanimously approved the proposed amendment to Article 30, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

صادق المساهمون بالاجماع على التعديل المقترح على المادة 30 مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة.

f) amend Article 53 by:

و) تعديل المادة 53 من النظام الاساسي:

i) adding a requirement for foreign incorporated companies, and foreign portfolios and funds to provide documentation setting out the full ownership details upon registration for attendance at such General Assembly meeting, in order to attend and vote in the General Assembly (whether an ordinary or extraordinary General Assembly meeting); and

(1) باضافة شرط للشركات الأجنبية والمحافظ والصناديق الأجنبية بتقديم بيان موثق بالشركاء فيها وملاك رأس المال وقت إثبات الحضور في الجمعية العامة بنوعيها (عادية وغير عادية) للحضور والتصويت؛

ii) setting out a prohibition for shareholders holding shares in breach of the 5% maximum threshold to vote using shares exceeding the said 5% threshold in the General Assembly (directly or through proxy). The Founders Group (consisting of the Private Founder and Institutional Investors, including those who replace any of them under any legal act such as sale, gift, pledge and other conduct), Vodafone Group Plc and its subsidiaries, Qatari Government and its companies and establishments in which the Qatari Government owns not less (51%) will be exempt from the aforesaid prohibition.

(2) الخال حظر على أي مساهم يمتلك اسهما بمخالفة نسبة الـ 5% وهو الحد الأقصى من التصويت في الجمعية العامة (أصالة أو نيابة) بأي عدد من الأسهم يزيد عن 5%. ويستثنى من هذا الحظر المؤسسين (المؤسس الخاص والمؤسسات المستثمرة بما في ذلك من يحل محل أي منهما بموجب اي تصرف قاتوني كالبيع والهبة والرهن وغيرها من التصرفات) وفودافون جروب بي ال سي. وشركاتها التابعة وحكومة دولة قطر والشركات والمؤسسات التي تساهم فيها الحكومة بنسبة لا تقل عن (51%).

The Chairman of the meeting stated that the Company wishes to introduce a limit of 5% for voting in the General Assemblies as set out in the proposed changes to Article 7 and to introduce requirements for foreign companies, portfolios and funds to attend the general assemblies.

نوه رئيس الاجتماع إلى رغبة الشركة بحظر امتلاك أي مساهم حصة تتجاوز 5% من أسهم الشركة كحد أقصى للتصويت في الجمعية العمومية كما هو مبين في التغييرات المقترحة للمادة 7، وكذلك الكشف عن مقتضيات حضور الشركات والمحافظ والصناديق الأجنبية لاجتماعات الجمعية العمومية.



He proposed to add the following wording to Article 53 (proposed changes are highlighted in bold):

"Foreign incorporated companies, and foreign portfolios and funds are prohibited from attending or voting in the General Assembly meeting (whether an ordinary or extraordinary General Assembly meeting), unless a documented statement is provided setting out the full ownership details and is submitted upon registration for attendance at such General Assembly meeting.

In all cases, it is prohibited for a shareholder holding (other than the exempted shareholders from the 5% threshold as set out in Article 7) shares in breach of the 5% threshold set out in Article 7 of these Articles of Association to vote in the General Assembly (directly or through proxy), such shares exceeding the said 5% threshold."

The shareholders unanimously approved the proposed amendment to Article 53, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

Item 2: Mandate from Shareholders

The Chairman of the meeting requested the shareholders to authorise the Chairman of the Board, the Vice Chairman, the Chief Executive Officer (and/or whomever they may delegate) individually to complete the required formalities in relation to the aforementioned amendments to the AoA, including signing the amended and restated AoA, subject to obtaining the necessary regulatory approvals, and to agree with the Qatar Financial Markets Authority on the changes required to the AoA in order to ensure compliance with the new Corporate Governance Rules for Companies and Legal Entities listed on the Stock Exchange issued by the Qatar Financial Markets Authority Board Decision No. 5 of 2016.

The shareholders unanimously approved item two, subject to obtaining the relevant regulatory approvals.

Item 3: Any Other Business

Before opening the floor to questions, the Chairman of the meeting addressed his closing note. He stated that an outstanding issue which differentiates Vodafone Qatar from other listed companies is related to its accumulated losses, which as at March of this year had reached 45 percent of the share Capital of the Company. He added that a large component of the accumulated losses is driven by amortization of the

اقترح رئيس الاجتماع إضافة الصياغة التالية إلى المادة 53 (تم الإشارة إلى الإضافات على صياغة المادة الحالية بالخط العريض):

"ويحظر على الشركات الأجنبية والمحافظ والصنائيق الأجنبية المحضور أو التصويت في الجمعية العامة مالم تقدم بيان موثق بالشركاء فيها وملاك رأس المال وقت إثبات الحضور في الجمعية العامة بنوعيها (عائية وغير عائية).

وفي جميع الأحوال، لا يجوز لاي مساهم (باستثناء المساهمين المستثنين من 5% الحد الاقصى للتملك حسب المادة 7) يمتلك اسهما بمخالفة نسبة الـ 5% وهو الحد الأقصى المحدد في المادة (7) من هذا النظام التصويت في الجمعية العامة (اصالة أو نيابة) بأي عدد من الأسهم يزيد عن 5%."

صادق المساهمون بالاجماع على التعديل المقترح على المادة 53 مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة.

البند الثاني: تفويض من المساهمين

طلب رئيس الاجتماع من السادة المساهمين موافقتهم على تفويض رئيس مجلس الادارة و/أو نائب الرئيس و/أو الرئيس التنفيذي للشركة (و/أو من يقوموا بتفويضه) منفردين بالتوقيع على النظام المعدل واستكمال الاجراءات اللازمة بهذا الشأن مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المختصة والاتفاق مع هيئة قطر للأسواق المالية على التعديلات المطلوبة في النظام الأساسي للتأكد من توفيق أوضاع الشركة مع نظام حوكمة الشركات والكيانات القانونية المدرجة في السوق الرئيسية الصادر بقرار مجلس ادارة هيئة قطر للأسواق المالية رقم 5 لسنة 6012.

صادق المساهمون بالإجماع على البند الثاني مع مراعاة الحصول على جميع الموافقات اللازمة من الجهات الرسمية المنتمة

البند الثالث: أي أعمال أخرى

قبل إتاحة المجال لطرح الاسنلة، وجه رئيس الاجتماع كلمته الختامية منوها إلى وجود مسألة بارزة تميز شركة "فودافون قطر" عن باقي الشركات المدرجة الأخرى في قطر، وهي نتعلق بخسائرها المتراكمة والتي بلغت في مارس من هذا العام 45% من رأس مال الشركة. وأضاف أيضاً أن جزءاً كبيراً من هذه الخسائر يُعزى إلى قيمة استهلاك الترخيص التي تم دفعها عند إنشاء الشركة، وهو ما يعيق "فودافون قطر" عن تحقيق الربح ودفع توزيعات الأرباح لمساهميها على ذات الأساس الذي



mobile license that was paid for at the inception of the company. This is preventing the Company from achieving profitability and paying dividends to its shareholders on the same basis as other local companies.

تعتمده الشركات المحلية الأخرى.

He added that the Company intends to evaluate all options in relation to the treatment of the accumulated losses to ensure that it is structured in a way that allows for sustained growth and investment in the future.

وأردف رئيس الاجتماع أن الشركة تعتزم تقييم جميع الخيارات المتعلقة بمعالجة الخسائر المتراكمة، وذلك بما يضمن تصميمها بطريقة تسمح بالنمو المستدام والاستثمار مستقبلاً.

The Chairman of the meeting opened the room for discussion. No issues or questions were raised by the attending shareholders.

فتح رئيس الاجتماع باب النقاش أمام المساهمين لطرح ملاحظاتهم وتوجيه أسنلتهم، إلا أنه لم يتم طرح أي سؤال ولم يستجل أي اعتراض.

Conclusion

الختام

There being no further business, the Chairman of the meeting thanked those present for their attention and attendance and announced the closure of the meeting.

شكر رئيس الاجتماع الحضور على مشاركتهم وانتباههم وأعلن عن انفضاض الاجتماع في ظل عدم وجود اعمال أخرى ورفع الحلسة

Signatories

Chairman of the Meeting:

<u>الموقعين</u>

رنيس الاجتماع:

Ian Gray

Chief Executive Officer and Board Director

ايان جراي الرئيس التنفيذي للشركة وعضو مجلس الادارة

Meeting Rapporteur:

Brett Goschen

Chief Financial Officer

مقرر الاجتماع

بريت جوشن الرنيس التنفيذي المالى

مراقب الحسابات:

Auditor:

P. O Box 6689 Doha, State of Qatar

البراد بير المتنوه الوس يكور زا - فرع فطر PRICEWATERHOUSE (COPERS - Batas Branch

odafone Qatar es

odafone/

Mohamed Elmoataz (registration number 281) of PwC, the Company's External Auditor

محمد المعتز عن السادة برايس ووتر هاوس كوبرز (سجل رقم 281)

Vote Counters:

جامعي الاصوات:

Nader Al Sous Alpha Omega نادر الصوص شركة ألفا أوميغا